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تئــاتر

ماندانا عبقری نویسنده و کارگردان تئاتر مطرح کرد
 مصائب مالی تئاترعروسکی 

در سال کرونایی
ماندا عبقری با اشاره به اینکه نمایش »هایکوی پاروزن 
یک دست« اثری در نفی جنگ است ابراز امیدواری کرد که 
فرصتی برای اجرای عمومی نمایش های عروسکی پیش بیاید 
تا حق عروسک ها ادا شود. ماندانا عبقری نویسنده و کارگردان 
تئاتر که با نمایش »هایکو پاروزن یک دست« در این دوره از 
جشنواره نمایش عروسکی حضور دارد در این باره گفت: نمایش 
»هایکو پاروزن یک دست« در بخش بزرگسال جشنواره نمایش 
عروسکی حضور دارد. این اثر نمایشی داستان پسربچه ای است 
که در جریان جنگ جهانی دوم و انفجار بمب اتم از جزیره 
خودش با یک سونامی به یک جزیره ناشناخته پرتاب می شود 
و در آن جزیره که در واقع دنیای ذهنی و ماورایی آن بچه است 
با یک دُرنا که طبق فرهنگ عامه ژاپن پرنده آرزوهاست روبه رو 
می شود و در ارتباطی که بین او و درنا شکل می گیرد این بچه به 
یک بلوغ ذهنی و فکری می رسد. در پایان پدرش که یک پاروزن 
یک دست است و دست دیگرش را جنگ از او گرفته است سوار 
با قایق پارو می زند و در نهایت کودک را از جزیره نجات می دهد. 
وی ادامه داد: هایکو کوتاه ترین گونه شعر ژاپنی است و در جزیره 
زمانی که کودک با درنای آرزوها صحبت می کند به او می گوید که 
اگر من از جزیره نجات پیدا نکردم برای پدر من که یک پاروزن 
یک دست و نمادی از همه بازماندگان جنگ است یک هایکو بگو. 
این نمایش به صورت تکنیک تاپ تیبل اجرا شده و در صحنه های 
فلاش بک که کودک خاطراتش را برای درنا تعریف می کند از 
تکنیک سایه هم استفاده کرده ایم. عبقری درباره پیامی که این 
نمایش قصد انتقالش را دارد، توضیح داد: این نمایش ضدجنگ 
است و روایتی از اینکه جنگ می تواند چه فاجعه هایی را رقم بزند 
و چقدر بچه ها را از پدر و مادرهایشان دور می کند؛ همانطور که 
هفتاد سال قبل بمب اتم در این جزیره منفجر شده و بعد از این 
همه سال همچنان پیامدهای این اتفاق را در ژاپن شاهد هستیم. 
پیام اصلی این نمایش نفی جنگ و به دنبال جهانی پراز صلح و 

آرامش بودن، است.
 تئاتر در شرایط کرونا لطمه خورد

این کارگردان تئاتر درباره برگزاری آنلاین این دوره از جشنواره 
و تاثیری که در جذب مخاطبان داشته است، بیان کرد: طبعا این 
شیوه که به اجبار برای برگزاری جشنواره در نظر گرفته شده 
است به هیچ وجه نمی تواند بازخوردی مانند شرایط عادی داشته 
باشد چون مخاطبی که به سمت سالن های تئاتر می آید مخاطبی 
است که علاقه مند به صفحه تلویزیون و سالن سینما نیست و 
ترجیح می دهد نفس به نفس تماشاگران دیگر و بازیگران اثر 
باشد و با حضور فیزیکی اش در سالن نمایش علاقه مند به دریافت 
انرژی است که از هم زمانی و هم مکانی با عوامل اجرا و دیگر 
مخاطبان دریافت می کند. وی متذکر شد: قاعدتا هر چقدر هم 
برای اجراهای آنلاین تبلیغ بکنیم آن بازخوردی را که در شرایط 
اجرای زنده و فیزیکی داریم، نخواهیم داشت اما به هر حال برای 
زنده ماندن تئاتر و ادامه حیاتش مجبور به این کار هستیم. تئاتر و 
دیگر هنرهای جمعی در شرایط بحران کرونا لطمه زیادی خوردند 
و برای پابرجا ماندن چاره ای نداریم که به سمت فضاهای مجازی 
و اجراهای آنلاین برویم. عبقری درباره حمایتی که جشنواره 
عروسکی از گروه های شرکت کننده کرده است هم گفت: در 
اینکه برای برگزاری جشنواره زحمت زیادی کشیده شده هیچ 
شکی نیست و ما درک می کنیم که در این شرایط برگزاری چنین 
رویدادی چقدر سخت است. در کشوری زندگی می کنیم که 
متاسفانه برای دانلود و آپلود یک فیلم ممکن است ۲۴ ساعت 
وقت صرف شود. با همه زحماتی که ستاد جشنواره کشیده اما از 
طرف دیگر به خاطر اینکه در یکسال کرونایی همه هزینه ها رشد 
غیرقابل تصوری پیدا کرده است و در این میان راه اندازی و تولید 
یک اثر عروسکی از تولید هر نمایش دیگری پرهزینه تر است، با 
مشکلات زیادی برای تامین مخارج تولید یک اثر روبه رو هستیم.

 کمک هزینه ها  کافی  نیست
وی افزود: وقتی نمایش عروسکی تولید می کنیم بازیگری 
داریم که باید عروسکی را هدایت کند که این عروسک را یک 
طراح، طراحی کرده است و یک یا چند عروسک ساز آن را با 
متریالی بسیار گرانقیمت ساخته اند از این رو نقشی که در اجرای 
زنده به یک نفر محول می شود در اجرای عروسکی یک تیم را 
پشت سر خودش دارد که هرکدام از این افراد توقع مالی دارند 
و باید به مسائل اقتصادی شان توجه شود از این رو هرچقدر هم 
جشنواره بخواهد به گروه ها کمک کند شاید تنها جوابگوی 
مراحل آماده سازی و ابتدایی کار باشد و در زمینه پرداخت 
حق الزحمه بسیار سخت بتوان به عوامل پرداختی مناسبی داشت. 
وی در پایان صحبت هایش متذکر شد: در هر حال می دانیم که 
برگزارکنندگان جشنواره بسیار سخت تلاش کردند و شرایط را 
درک می کنیم اما این کمک هزینه ها شاید برای نمایش هایی که 
تعداد کمی عروسک دارند، مناسب باشد و برای گروه هایی که 
عوامل و عروسک های زیادی دارند، کافی نیست. امیدواریم این 
دوران سخت زودتر بگذرد تا بتوانیم با توجه به قولی که جشنواره 
به گروه ها داده برنامه ریزی برای اجرای عموم داشته باشیم و 
زحمات عواملی را که پشت صحنه کار بودند، جبران کنیم تا 
اجراها قربانی نشوند. اجرای عمومی نرفتن نمایش های عروسکی 
در واقع ظلم به عروسک هاست چون عروسک ها ساخته می شوند 
و به آنها جان بخشی می شود پس حق مسلم شان این است 
که زندگی کنند چون با یک بار ضبط شدن و در فضای مجازی 

قرارگرفتن، حق عروسک ها ادا نمی شود.

نرگس محمدی به 
»خائن کشی«  پیوست

»سینماپارس« 1۰ سال 
است ضرر می دهد

مجید پرکار، کارگردان سریال »منم دوستت 
دارم« که از شبکه سلامت روی آنتن می رفت، درباره 
کمدی های این مجموعه، تاکید کرد که تلاش 
داشته اند به هر قیمتی از مخاطب خنده نگیرند. مجید 
پرکار کارگردان سریال »منم دوستت دارم« درباره 
ساخت این مجموعه در شبکه سلامت بیان کرد: ایده 
اولیه مجموعه »منم دوستت دارم« را آقای قاسمی 
مدیر شبکه سلامت مطرح کرد و قرار شد براساس 
آن، در این مجموعه به موضوعات بسیار روتین 
زندگی که سال هاست خانواده ها درگیر آن هستند 
و آنطور که باید به آن توجه نشده است پرداخته 
شود. پس از آن اتاق فکر تشکیل شد و حدود ۵ ماه و 
با حضور هشت تن از عوامل دست اندرکار موضوعات 
اصلی مطرح شده و فیلمنامه نوشته شد. وی درباره 
مشورت با مشاور و روان شناس در تولید این سریال 
اظهارکرد: مشاور و راهنمای پروژه رضا پورحسین بود 
که سال هاست در حوزه روانشناسی و مشاوره فعالیت 
دارد و درباره همه مباحث روانشناسی، اجتماعی 
و مذهبی که در این مجموعه مطرح شده است از 

مشاوره های وی و دیگران کمک گرفتیم.
 شأن پدر و مادر اولویت بود

پرکار به اهمیت جملات و دیالوگ ها در زندگی 
هیچ گاه  مجموعه  این  در  گفت:  و  کرد  اشاره 
شب  این وقت  »بازهم  نمی گویند  شخصیت ها 
دیرآمدی؟« بلکه به جای آن از جمله های استفهامی 
مانند »فکر نمی کنی دیرآمدن تو باعث ناراحتی و 
نگرانی من می شود؟« استفاده می شود. همچنین 
تلاش شد شأن پدر و مادر در این سریال اولویت باشد 
و هرگز دیده نمی شود که مثلا والدین مورد شماتت 
فرزندان قرار گیرند. یا مثلا در این مجموعه هرگز 
دیده نمی شود پدر و مادر در حضور فرزندان باهم جر ، 
بحث و جدل داشته باشند و اگر با اختلاف نظری مواجه 
شوند از فرزندان شان می خواهند به اتاق خود بروند. 
در خانواده »منم دوستت دارم« قوانینی وجود دارد 
که همه به آن پایبند هستند و احترام می گذارند. این 
کارگردان مجموعه های نمایشی درباره فیلمنامه »منم 

دوستت دارم« بیان کرد: فیلمنامه این مجموعه توسط 
یک تیم نوشته شد و زمان نوشتن هر قسمت از زوایای 
مختلف به آن پرداخت می شد. تمام سعی مان بر این 
بود که شخصیت های مجموعه واقعی باشند و اتفاقاتی 
که در دل این خانواده رخ می دهد شبیه به آنچه باشد 
که در جامعه امروز دیده می شود. دل مان می خواست 
وقتی یک زن و شوهر مجموعه را می بینند به هم 
بگویند »ببین این همان کار خوبی است که تو انجام 
می دهی« یا »این عادت بدی است که تو داری و آن را 
دوست ندارم« و به این ترتیب بتوانیم حرف های ناگفته 
را بگوییم و تغییری هرچند کوچک در جهت مثبت 
در زندگی آنها ایجاد کنیم. مردی که به همسرش 
نمی گوید دوستش دارد، زنی که شرایط همسرش 
را درک نمی کند و… شاید موضوعاتی تکراری به نظر 
برسند اما باید آنقدر روی آنها تاکید داشت که به تغییر 
منجر شود و تکرارشان همیشه ضروری است. وی 
درباره اینکه چرا در این مجموعه کمدی از طنزنویسان 
حرفه ای بهره نگرفته است، گفت: عنصر طنز و فضای 
کمدی می توانست به ما کمک کند تا مخاطبان را 
هرچه بیشتر به فضای مجموعه و قصه ها نزدیک کنیم. 
به هرحال »منم دوستت دارم« یک مجموعه آموزشی 
محسوب می شود. فضاهای طنازانه می توانست 
به ما کمک کند تا از فضای صرفا آموزشی یا احیانا 
شعاری بودن دور شده و جاذبه نمایشی ایجاد کنیم. 
در برخی از قسمت ها چنین پتانسیلی وجود نداشت 
که فضای شوخی را باز کنیم و به این نکته نیز اشاره 
کنم که در بسیاری از مواقع می توانستیم از مخاطب 
خنده بگیریم اما ممکن بود پایبندی به ارزش های 
موردنظرمان را کمرنگ کند بنابراین ارزش ها را 
قربانی خنده گرفتن از مخاطب نکردیم. پرکار در 
ادامه تصریح کرد: در برخی از فیلم های کمدی که 
اخیرا ساخته می شوند می بینیم برای خنده گرفتن از 
مخاطب متوسل به راه هایی می شوند که خارج از عرف 
جامعه ماست. ما چنین فضایی را مناسب نمی دانستیم 
و کاملا آگاهانه از آن فاصله گرفتیم. مثلا ممکن بود 
برخی از شوخی هایی که به ذهن مان می رسید از 

مخاطب خنده بگیرند اما شخصیت والدین به اصطلاح 
جلوی فرزندان ضایع می شدند و این چیزی نبود که ما 
می خواستیم. مخاطب ما همه اعضای خانواده هستند 
و برای مان مهم بود وقتی اعضای یک خانواده کنار هم 
این مجموعه را تماشا می کنند احساس رضایت داشته 

باشند و به هر بهایی نخندند.
 بازه تولید را فشرده کردیم

کارگردان »سوریخ« در ادامه درباره چالش های 
برنامه سازی در زمان کرونا نیز یادآور شد: ما ناچار 
شدیم به خاطر شرایط کرونایی بازه زمانی تولید را 
بسیار فشرده کرده و در کوتاه ترین زمان کار را به 
سرانجام برسانیم. اگر یکی از اعضای گروه به کرونا 
مبتلا می شد این مخاطره برای همه به وجود می آید 
که مبتلا شوند و ترجیح ما این بود که زمان تمرین ها 
را کوتاه تر کنیم و به سلامت همه اعضای گروه اولویت 
دهیم. تلاش کردیم تمامی پروتکل های بهداشتی 
را رعایت کنیم. به طور مثال صحنه فیلمبرداری 
مدام ضدعفونی می شد، همه از ماسک استفاده 
می کردیم و شرایطی مهیاشده بود که دوستانی که 
کار نداشتند در حیاط و در محیط باز حضور داشته 
باشند. خوشبختانه توانستیم به سلامت از این ماجرا 
عبور کنیم و مجموعه تولید شد. پرکار درباره انتخاب 
بازیگران نیز بیان کرد: برخی از بازیگران به خاطر 
شرایط فعلی و شیوع کرونا تمایلی به کارکردن 
نداشتند و برخی شرایط زمانی شان با ما هماهنگ 
نبود و در مواردی هم شرایط درخواست مالی به 
شکلی نبود که منجر به همکاری شود. سازنده برنامه 
استعدادیابی »موج شب« درباره بازخورد مخاطبان 
»منم دوستت دارم« گفت: هر قسمت قصه مستقل را 
دارد و به این ترتیب فرقی نمی کند که مثلا مخاطب 
قسمت ۵ یا ۷۰ را ببیند و می تواند از تماشای همان 
قسمت لذت و بهره ببرد. خداراشکر بازخورد مخاطبان 
خوب است و آنهایی که سریال را دنبال می کنند 
ارتباط خوب و موثری با آن داشته اند و قصه ها را 
دوست دارند و مهمتر از آن با شخصیت های سریال 

همذات پنداری کرده بودند.

تصویر جدیدی از پشت صحنه 
فیلم »خائن کشی« به کارگردانی 
مسعود کیمیایی و تهیه کنندگی علی 
اوجی منتشر شد. در این عکس جدید 
نرگس محمدی یک از بازیگران این 
فیلم دیده می شود. »خائن کشی« 
اولین همکاری نرگس محمدی با 
سینماست.  در  کیمیایی  مسعود 
پیش از این حضور امیر آقایی، سارا 
بهرامی، پانته آ بهرام، پولاد کیمیایی، 
مهران مدیری، اندیشه فولادوند، 
حمیدرضا آذرنگ، سام درخشانی و 
الهام حمیدی در فیلم قطعی شده 
بود. »خائن کشی« سی امین فیلم 
مسعود کیمیایی است که روزهای 
را در تهران  پایانی فیلمبرداری 
فیلم  عوامل  لیست  می گذراند. 
»خائن کشی« به شرح زیر است: 
مدیرفیلمبرداری: مسعود سلامی، 
مدیرصدابرداری: اسحاق خانزادی، 
طراح صحنه: سهیل دانش اشراقی، 
طراح چهره پرداری:  محسن دارسنج،  
طراح لباس: مارال جیرانی، تدوین: 
مدیرتولید:  عبدالوهاب،  سپیده 
محمد حیدرقلی، مدیربرنامه ریزی:  
مسعود حقی و مدیرروابط عمومی: 

سپیده حیدرآبادی.

بعداز تعطیلی سینما عصرجدید 
بسیاری از مــالکان سینـماهای 
تک سالن یا دو سالن دیگر توان 
بازنگه داشتن سالن های خود را ندارند 
زیرا مخاطب علاقه به دیدن فیلم در 
این سالن ها ندارد. یکی از سینماهای 
تهران سینماپارس  تک سالن در 
است که مالک آن مرتضی شایسته 
سینماست.  سابقه  با  تهیه کننده 
وی درباره وضعیت سینماپارس و 
امکان تعطیلی آن گفت: متاسفانه 
۱۰ سال است که در سینماپارس 
متحمل ضرر  و زیان هستم اما تنها 
دلیل سرپا نگه داشتن و روشن ماندن 
چراغ این سالن علاقه ای است که 
به سینما داریم تمام همکاران من 
همین احساس را دارند و با علاقه و 
عشق است کار می کنیم. وی تصریح 
کرد: هنوز به این قطعیت نرسیدم 
که سینماپارس را تعطیل کنم . ۱۰ 
سال است که دخل و خرج این سینما 
پاسخگو نیست. وی درباره تصمیم 
سینماداران برای تعطیلی سینماهای 
تک سالن و اقدام قضائی تصریح کرد: 
من هم این خبر تلخ را شنیدم که 
تحمل  توان  همکارانم  از  برخی 
ضرر و زیان را ندارند و با مراجعه به 
قوه قضائیه خواهان تغییر کاربری 
شدند. سینماپارس هم در منطقه 
انقلاب واقع شده که بیشتر منطقه 
تجاری و کسب وکار است اما هنوز به 
قطعیت برای تعطیلی سینما نرسیدم. 
شرایط مدیریت و روشن نگه داشتن 

سالن های تک سالن سخت بود. 

کارگردان فیلم »شاه ماهی« با اشاره به اینکه این 
فیلم سینمایی آماده نمایش است، بیان کرد که وضعیت 
اکران در سال آینده هنوز مشخص نیست و صف طولانی 
از فیلم های آماده اکران به وجود آمده است. نادر مقدس 
تهیه کننده و کارگردان سینما با اشاره به آمادگی فیلم 
سینمایی »شاه ماهی« برای اکران عمومی گفت: فعلا 
تصمیم نهایی برای زمان اکران عمومی این فیلم را 
نگرفته ایم، منتظر هستیم تا ببینیم چه شرایطی 
به وجود می آید تا برنامه ریزی دقیق تری را برای اکران 
عمومی »شاه ماهی« داشته باشیم. ما هم مانند دیگر 
سینماگران در صف اکران هستیم، در حال حاضر 
که جشنواره فیلم فجر به پایان رسیده است، باید دید 
برنامه اکران نوروزی چه چیز است و به کجا می رود. وی 
تاکید کرد: اگر شرایط مناسبی فراهم شود، این فیلم را 
اکران عمومی می کنم، البته تاکید می کنم »شاه ماهی« 
آماده نمایش است، فقط باید شرایط مناسب برای اکران 
به وجود آید. این کارگردان سینما بیان کرد: در حال 
حاضر فیلم های بسیاری است که در نوبت اکران هستند 
این یک معضل و مشکل برای سینماگران شده است، 
معلوم نیست با این تعداد فیلم و البته فیلم هایی که در 
سال جدید به صف اکران اضافه شده اند، چگونه می توان 
برای اکران برنامه ریزی کرد. وی با اشاره به اینکه تاکید 
می کند که معلوم نیست وضعیت اکران در سال آینده 

چگونه خواهد بود، توضیح داد: امیدوارم شورای صنفی 
نمایش تصمیم درستی را برای اکران عمومی فیلم ها 

بگیرد تا بتوان بخشی از این مشکلات را برطرف کرد. 
 مخاطب با نگرانی  سینما می رود

مقدس گفت: مساله این است که همچنان ترس از 
اکران هم برای فیلمسازان و هم برای مخاطبان وجود 
دارد، مخاطب با نگرانی به سمت سالن های سینما 
می رود، شاید در تهران این مساله کمی حل شده 
باشد، اما در شهرستان ها همچنان مردم می ترسند 
از اینکه به سینما بروند، البته این را هم باید بگویم 
که دوستان سالن دار به خوبی پروتکل های بهداشتی 
را رعایت می کنند، اما مخاطبان سینما، سینمارفتن 
و فیلم دیدن را یک تفریح می دانند و اگر نتوانند آنچه 
که انتظار دارند را از سینما به دست نیاورند کمتر به 

سمت فیلم دیدن می روند و چندان 
امیدوار نیستم که مردم با این شرایط 
مانند گذشته به سینما بیایند. وی 
توضیح داد: در چنین شرایط مردم 
و مخاطبان سینما بیش از یکسال 
است که عادت کرده اند فیلم های 
تولید شده را از طریق اکران آنلاین و 
پلتفرم های مختلف دنبال می کنند 
و کمتر تمایل دارند که در سینما 

فیلم ببینند. البته این را هم باید بگویم آنچه که این 
روزها سینما در حال تجربه آن است، بحرانی است که 
سینمای کل دنیا با آن گریبانگیر است و تنها مختص 
ایران نیست. مقدس اضافه کرد: امیدوارم سینما 
هرچه سریع تر به حالت قبلی خود بازگردد، البته این 
را هم باید بگویم که شورای صنفی نمایش هر ترفندی 
که می دانست انجام داده است، اول به این نتیجه 
رسیدند که فیلم های پرفروش را برای اکران عمومی 
در نظر بگیرند، که این طرح چندان با استقبال روبه رو 
نشد و بعضی از فیلم ها نیز خود را از اکران کشیده اند 
بیرون چرا که همه نگران فیلم های خود هستند، با 
توجه به شرایطی که سینمای ایران گریبان گیر آن 
است، چندان نمی توان طرح و برنامه ریزی مناسبی 

را صورت داد.

نادر مقدس، تهیه کننده و کارگردان: 

وضعیت اکران ۱۴۰۰ همچنان مبهم است

 آغاز تدوین فیلمی 
با بازی »علی انصاریان«

عماد خدابخش، برنده  سیمرغ جشنواره  فیلم 
فجر، تدوین »کولبرف« را آغاز کرد. عماد خدابخش 
برنده  سیمرغ بهترین تدوین از سی ونهمین جشنواره  
فیلم فجر، تدوین »کولبرف« به نویسندگی و 
کارگردانی میلاد منصوری و تهیه کنندگی سید 
روح ا... حسینی لرگانی را آغاز کرد. عماد خدابخش 
متولد سال ۶۱ است و تاکنون فیلم هایی چون 
»آهو« به کارگردانی هوشنگ گلمکانی، »ابلق« 
به کارگردانی نرگس آبیار، »بی همه چیز« به 
کارگردانی محسن قرایی، »زالاوا« به کارگردانی 
ارسلان امیری، »گیج گاه«، »خروج« به کارگردانی 
ابراهیم حاتمی کیا، »سرخ پوست« به کارگردانی 
نیما جاویدی و... تدوین کرده است. »کولبرف« 
اولین فیلم بلند میلاد منصوری است که پیش از 
این سابقه ساخت پنج فیلم کوتاه به نام های »میم«، 
»شکلات«، »اگزیت«، »مستر کلینر« و »سربست« 
و همچنین دستیاری کارگردان در سریال هایی 
»علی البدل« و »پایتخت۵« را در کارنامه  خود 
دارد. فیلم کوتاه »سربست« به تازگی عقاب طلایی 
جشنواره سینماتوگراف آسیا را دریافت کرده است. 
»کولبرف« نیز به زودی و با گذراندن مراحل فنی 
برای ارسال به جشنواره  مختلف آماده می شود. 
بازیگران فیلم عبارتنداز: زنده یاد علی انصاریان، 

حسین سلیمانی، حسین مهری و....  

خبــر 
قدردانی جشنواره تئاترعروسکی 

از کوشش های ۲ هنرمند
هجدهمین جشنواره نمایش عروسکی تهران- 
مبارک از کوشش های ۲ هنرمند فعال در حوزه نمایش 
عروسکی قدردانی می کند. در هجدهمین جشنواره 
نمایش عروسکی تهران- مبارک بزرگداشتی برای 
ایرج محمدی در نظر گرفته شده و محمدحسن ابویی 
مهریزی هم تجلیل می شود. قرار است این مراسم در 
آیین پایانی جشنواره که روز یکشنبه ۱۷ اسفند ماه 
برگزار می شود، برپا شود. ایرج محمدی زاده سال ۱۳۳۰ 
در ملایر و کارشناس نمایش عروسکی از دانشکده 
هنرهای زیبا دانشگاه تهران است. از جمله فعالیت های 
صحنه ای او می توان از نمایش هایی همانند »در انتظار 
گودو«، »زریچه و پریچه«، »خرس گنده«، »خروس 
مغرور«، »گربه ملوس و روباه عبوس«، »ماشا و خرس«، 
»سرزمین خرگوش ها«، »جوجوی نوک طلایی، روباه 
دم حنایی« نام برد. محمدی در کنار این فعالیت های 
نمایشی، نگارش و کارگردانی فیلم های عروسکی 
آموزشی مانند »شاگردبازیگوش«، »اردک مغرور«، 
»من که باورم نمیشه«، »مگه به قده«، »نشانه«، 
»همسایه ها«، »دوستی ها«، »غول بی شاخ و دم«، 
تهیه کنندگی مجموعه تلویزیونی »قصه های تا به تا« )زی 
زی گولو( و… را در کارنامه هنری خود ثبت کرده است. 
او به عنوان مسئول هنرهای نمایشی با درجه کارشناسی 
خبره از وزارت آموزش و پرورش از سال ۱۳۶۰ تا ۱۳۸۸ 
فعالیت داشته است. تدریس در دانشکده ها و موسسات 
هنری همچون دانشکده هنرهای زیبا، سینما تئاتر، 
جهاد دانشگاهی و سوره و نگارش بیش از ۲۰ مقاله 
درباره نمایش عروسکی، بخش دیگری از فعالیت های 
آموزشی او به شمار می رود. محمدی، عضو خانه تئاتر و 
عضو رسمی انجمن نمایشگران عروسکی، داور چند دوره 
جشنواره بین المللی تئاتر عروسکی تهران– مبارک و 
دانشگاهی، مدیر کارگاه های آموزشی سیزدهمین و 
چهاردهمین جشنواره بین المللی نمایش عروسکی 
تهران– مبارک هم بوده است. محمدحسن ابویی 
مهریزی هم معلم یزدی است با بیش از ۲۰ سال سابقه 
تدریس در مدارس یزد و مهریز. تحصیلاتش کارشناسی 
ارشد پژوهش هنر است ولی رشته تخصصی اش نقاشی 
و تمرکزش بر آبرنگ است. با این همه، علاقه به نمایش 
خیمه شب بازی و عروسک مبارک سبب شده از حدود 
۱۰ سال پیش آموزش ساخت این عروسک را در مدارس 
و در دانشگاه پی بگیرد. او به دانش آموزان آموزش 
می دهد با مواد دورریختنی و به شیوه های گوناگون 
عروسک مبارک را بسازند. مهریزی در کنار ساخت 
عروسک، سابقه تئاتر آیینی را برای دانش آموزان خود 
شرح می دهد و در کلاس خود فیلم هایی از خیمه شب 
بازی استادانی مانند زنده یاد خمسه ای یا بهروز غریب پور 
نمایش می دهد تا دانش آموزان اطلاعات لازم را هم به 
دست آورند. ابویی مهریزی علاوه بر تدریس در دانشگاه 
و مدارس، با انجمن هنرهای نمایشی یزد و کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانان نیز همکاری دارد. همکاری با 
جشنواره های تئاتر معلولان و کوشش برای نزدیک کردن 
دنیای عروسکی به دنیای عروسک گردانان معلول، بخش 
دیگری از فعالیت او و تلاشش برای گسترش نمایش 
عروسکی بویژه خیمه شب بازی است که برای او جوایزی 

هم به همراه داشته است.

چالش های ساخت »منم دوستت دارم«

نخواستیم به هر قیمتی خنده بگیریم


